

台北市進出口商業同業公會
中華民國貿易教育基金會 函

地 址：104 台北市中山區松江路 350 號 4 樓
承辦人：林之婷專員
電 話：(02) 2581-3521 分機 431
傳 真：(02) 2536-3328
E-mail：itc@ieatpe.org.tw

受文者：雲林科技大學 國際管理學士學位學程

發文日期：中華民國 114 年 3 月 21 日
發文字號：(114)貿漳服字第 00319 號
速別：速件
密等及解密條件：普通
附件：如文

主旨：本會為鼓勵學生全心投入國際貿易領域學習，長期設立「傑出國貿人才獎學金」，本學年申請日期自 114 年 4 月 1 日起至 4 月 30 日止，敬請轉知並鼓勵國貿系或非國貿系但通過「國貿大會考」證照學生踴躍申請，請查照。

說明：

- 一、獎助對象：國內公私立大學院校國際貿易、國際企業、國際（全球）商務相關系所之大學生（限四年級）、碩士生、博士生均可提出申請。含輔修、雙主修、外籍生、大陸生，大學部限四年級學生。非屬上述科系學生，但通過「國際貿易大會考」證照考試者。
- 二、本獎學金獎助金額每位新台幣 10 萬元整，10 名，共計 100 萬元，詳細資訊可至本會網站下載，網址：
<https://www.itbs.org.tw/TEF/scholarship.aspx>
- 三、檢附「傑出國貿人才獎學金」辦法中、英文各 1 份及廣宣品 1 式，並請有意申請者逕上本會網站下載申請書，備妥申請文件後，於期限內以電郵提交，本會不受理紙本文件申請。

正本：雲林科技大學 國際管理學士學位學程
副本：

理 事 長

黃教漳

中華民國貿易教育基金會

「傑出國貿人才獎學金」獎助辦法

一、宗旨：

為鼓勵在台之國內外優秀學生全心投入國際貿易領域學習，成為未來傑出國貿人才，以促進國際交流、帶動台灣經貿發展，特訂定本辦法。

二、獎助對象：

- (一) 國內公私立大學院校國際貿易、國際企業、國際(全球)商務相關系所之優秀大學生、碩士生、博士生均可提出申請。包含輔修或雙主修、外籍生、大陸生、僑生，須具正式學籍(不包含延修生、交換生、在職專班)；大學部限4年級學生。
- (二) 非屬上述科系學生，但通過「國際貿易大會考」證照考試者。

三、申請資格(以下條件須同時符合)：

- (一) 前一學期學業成績平均85分以上或全班排名前20%以內。
- (二) 英文多益(TOEIC)成績860分以上(或等同TOEFL/IELTS/全民英檢成績)；或英文多益(TOEIC)成績750分以上，具專業證照3張(限第二外語、國貿大會考、物流或網路行銷證照)，且實習成績優異。
- (三) 另如為外籍生，華語文能力(TOCFL)須達入門級或同等級以上。

四、名額及金額：

本獎學金係由本會、台北市進出口商業同業公會共同提供，並得接受政府補助、向企業募款等捐助發放。

- (一) 獎助金額：每人新台幣10萬元整。
- (二) 獎助名額：暫訂10名，視當年度評選決定。

五、作業時間：114年4月1日~4月30日開放申請，逾期不予受理。5~6月進行審查，7月核定受獎名單並通知頒獎。

六、申請文件：

- (一) 申請書。(請依申請書規定附上相關證明文件)
包含撰寫自傳；生涯規劃(1.對學涯與人生的近期規劃、2.如何實踐前項目標、3.未來貢獻國際貿易工作的理想與願景陳述)、具備傑出國貿人才潛質(專業知識、國際視野、國際移動力、領導能力，並能團隊合作與貢獻社會的人格特質)；及獎學金運用計劃說明。
- (二) 在學證明正本。

(三) 身分證正反面影本，或護照或足資證明所屬國籍之其他證件影本。

(四) 歷年成績單影本(須有校方成績證明章)。

(五) 3分鐘以內自我介紹影音短片(中英文皆可，英文予以加分)。

(六) 師長推薦函至少1封。

(七) 申請文件請掃描成電子檔，包含影音資料，依規定格式透過e-mail寄送至本基金會。

(八) 外籍生可備中文或英文文件。

(九) 所有文件均須確保其真實性，若經本會查證有任一項目不具真實性，申請人將立即喪失資格，不另行通知。

七、甄選方式：由台北市進出口商業同業公會設置「獎學金審查委員會」，邀請產、學、官之賢達與專家審核決定，本會保留最終決定權。

八、甄選程序：

(一) 第一階段：書面甄選

由「獎學金審查委員會」委員就申請文件進行書面甄選，選出進入第二階段口試人選，評審項目包含：

1. 學業成績
2. 優異表現
3. 傑出國貿人才潛質

(二) 第二階段：口試甄選

由委員進行口試或視訊面試，參酌第一階段書面甄選成績，選出具未來發展潛力與貢獻的學生。

九、獎助學金之頒發：由本會通知獲獎人於指定時間內領取，逾期視同放棄，不另行通知。

十、受獎人有義務參與本會舉辦之頒獎典禮或其他心得分享活動，本會並將優先媒合捐助企業之實習或就業機會。

Note: The English translation is intended for reference only. If any inconsistency exists between the Chinese and English versions, the Chinese shall govern.

Regulations for the Republic of China Trade Education Foundation Outstanding International Trade Talents Scholarship

I. Objective

The Outstanding International Trade Talents Scholarship (hereinafter the "Scholarship") is established to encourage outstanding domestic and international students to devote their studies in international trade field and become an outstanding international trade talent in the future, as well as to promote international exchanges and facilitate Taiwan's economic and trade development.

II. Scholarship Recipients

1. Undergraduate, master or doctoral students major in international trade, international (global) business, or related departments of any national or private university in Taiwan are eligible to apply the Scholarship. Minor or double-major students, foreign students, mainland Chinese students, and overseas Chinese students, all of whom hold official enrollment status are included in the criteria (excluding delayed-graduation students, exchange students and in-service programs). For undergraduate program, only senior students are eligible.
2. Students in departments other than the ones mentioned above who have passed the International Trade Certification Examination are also eligible to apply.

III. Eligibility Criteria :

1. Applicants must score an average of 85 points or above, or rank within the top 20% of the class in the preceding semester.
2. Applicants must score 860 or above in TOEIC (or the equivalent in TOEFL / IELTS / General English Proficiency Test); foreign students also need to reach Level 1 in TOCFL or the equivalent. Or score 750 or above in TOEIC, with 3 professional certificates (second foreign language, International Trade Certification Examination, logistics or internet marketing only), and shows outstanding internship performance.

IV. Scholarship Quota and Amount :

The Scholarship is co-sponsored by the Foundation and the Importers and Exporters Association of Taipei. Governmental subsidies and corporate donations are also accepted.

1. Scholarship Amount: 100,000 NTD per person.
2. Recipient Quota: The number of scholarship recipients for each academic year is determined to be 10 in principle, but subject to the committee's annual selection.

V. Application Period :

The application period runs from April 1 to April 30. Late applications will not be accepted.

The review is conducted in October and November. The recipients are determined and notified in December.

VI. Application Documents :

The application should be paperless. All documents shall be scanned as PDF file and emailed to the Foundation. Foreign students may choose to submit the documents either in Chinese or in English.

1. Application Form: The application form includes an autobiography, career plan (1. Short-term plans for studies and life in general; 2. Methods to fulfill the previous goals; 3. Dreams and visions of future jobs in international trade), potential possessed in becoming an international trade talent (professional knowledge, international vision, international mobility, leadership, and a personality apt for team work and social contribution), and planned utilization of the Scholarship.
2. Original copy of the certificate of enrollment.
3. Photocopy of both sides of an ID card, passport or other documents that can prove the student's nationality.
4. Photocopy of the transcripts of the 2 preceding years (official stamp by the university is required). Please provide previous transcripts for reference.
5. Self-introduction video within 3 minutes.(Both Chinese or English are acceptable, extra points for English.)
6. Professional certificates: language proficiency certificates (TOEIC, TOCFL, other foreign language proficiency), national and international contest or award certificates, special certificates or qualifications, other documents that prove outstanding performance.

7. Other experience: domestic and international student employee experience, internship, volunteer work, etc.
8. Foreign students may prepare application documents in Chinese or English.
9. At least 1 recommendation letter by a professor (e-mail and phone number is required for verification).
10. Content authorization consent: All the documents shall be truthful. In the case that the Foundation finds any information to be untruthful, the applicant will be disqualified and no notification will be given.

VII. Selection Method :

The Importers and Exporters Association of Taipei shall establish a scholarship review committee comprised of professionals and experts in the industry, academic field, and government. The Committee will review and decide the recipients while the Foundation reserves the final decision rights.

VIII. Selection Procedure :

- Stage 1: Documentary Selection

All application documents will be reviewed by the Scholarship committee. The committee members will determine the candidates for next stage. The judging criteria includes:

- (1) Academic performance
- (2) Excellent performance
- (3) Potential for being an outstanding international trade talent

- Stage 2: Oral Presentation

The Committee members will conduct an interview or a video interview and determine the recipients by referring to the result at Stage 1.

IX. Scholarship Disbursement

The Foundation will notify the recipients to claim the Scholarship within the designated timeframe. Late claims will be deemed as forfeit and no further notice will be given.

X. The recipients are obligated to attend the award ceremony and other events organized by the Foundation to speak about their

experience. The Foundation will also give priority to the recipients with regard to internships or employment opportunities provided by the donor companies.

總獎金100萬 4/30前申請 傑出國貿人才獎學金

◆ 歡迎本國生與外籍生申請 ◆

申請對象：

- 1.國際貿易、國際企業、國際(全球)商務相關系所在學之大學生(僅限大四)、碩士生、博士生，包含輔修或雙主修、外籍生、大陸生、僑生，不包含延修生、交換生、在職專班。
- 2.非屬上述科系學生，但通過「國際貿易大會考」證照考試者。

申請方式：

申請人應將申請書及相關資料掃描成電子檔依規定格式透過e-mail寄送至本基金會，外籍生可備中文或英文資料。

申請時間：

114年4月1日~4月30日，逾期不予受理。

名額及金額：

- 1.獎助金額：每人新台幣10萬元整。
- 2.獎助名額：10名，視當年度評選決定。

詳情請掃描官網QR code



申請資格(以下條件須同時符合)：

前一學期學業成績平均85分以上或全班排名前20%以內。

英文多益(TOEIC)成績860分以上(或等同TOEFL/IELTS/全民英檢成績)；或英文多益(TOEIC)成績750分以上，具專業證照3張(限第二外語、國貿大會考、物流或網路行銷證照)，且實習成績優異。

另如為外籍生，華語文能力(TOCFL)須達入門級或同等級以上。

作業流程：遞交申請文件(e-mail) > 書面甄選 > 口試甄選 > 公告受獎名單 > 頒獎



IEAT | Since 1947 |
台北市進出口商業同業公會
Importers and Exporters Association of Taipei



財團法人中華民國貿易教育基金會
REPUBLIC OF CHINA TRADE EDUCATION FOUNDATION

台北市進出口商業同業公會 林之婷專員
電話：02-2581-3521 Ext 431 Email：itc@ieatpe.org.tw